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HOGYAN SZÓL HOZZÁNK ISTEN? 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 04. 03. 
 

Most rátérünk a mai táplálékunkra, mert az Úr Jézus mondta, hogy nemcsak kenyérrel él az 
ember, hanem minden Igével, amely Isten szájából származik. Pál is írta Timótheusnak, hogy 
Isten Igéje az, amely bölccsé tehet bennünket. Ma egy olyan témát hoztam, amire mind-
annyiunknak szüksége van, és arra a kérdésre igyekszünk ma választ kapni az Igéből, hogyan 
szól hozzánk Isten. Ez egy nagyon izgalmas kérdés! Az, hogy Isten szól hozzánk, az nem 
kérdés. A kérdés az, hogy hogyan szól hozzánk Isten, a mai Igéket ezzel kapcsolatban gyűj-
töttem össze. A Biblia világosan mondja, hogy Isten szól hozzánk. Maga Jézus mondja, hogy 
az én juhaim hallják az én szómat. Tehát Isten szól hozzánk, szól az Ő fiaihoz.  

Róma 8,14. 
14. Mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Istennek fiai. 
Tehát Isten vezet, vezérel bennünket, és valamilyen módon kommunikál velünk, mert ha 

nem tudna kommunikálni velünk, akkor hogyan tudna vezetni bennünket? A kérdés, hogyan 
folyik ez a kommunikáció, hogyan szól hozzánk Isten? Hiszem, hogy ma közelebb jutunk a 
válaszhoz Isten Igéjén keresztül.  

Zsidók 1,1–2. 
1. Minekutána az Isten sok rendben és sokféleképpen szólott hajdan az atyáknak a 

próféták által, ez utolsó időkben szólott nékünk Fia által, 
2. Akit tett mindennek örökösévé, aki által a világot is teremtette, 
Mit mond nekünk itt az Írás? Olvassuk egy kicsit lassabban! Azt mondja, hogy Isten 

sokféleképpen, sok rendben, sokféleképpen szólott az atyáknak. Tehát Isten már az ószövet-
ségben is szólt az emberhez, beszélt vele, kommunikált az emberrel, vezette az embert. Ha 
megnézzük a Biblia első lapjait, akkor Ádám és Éva volt a legkönnyebb helyzetben, hiszen ők 
folyamatosan az Istennel való közösségben voltak, amíg a bűnt el nem követték. Folyama-
tosan beszélgettek, és Istennel rendszeres és élő kapcsolatban voltak. Miután a bűneset 
megtörtént, az ember szelleme és Isten Szelleme elszakadt egymástól. Az ember bűnössé vált, 
megszakadt ez a szeretetteljes kapcsolat. Az emberen keresztül már nem áradt az isteni élet és 
az isteni bölcsesség, mivelhogy a sátán uralma alá adta magát, és bár a fizikai testében még 
több mint kilencszáz évet élt, de a szelleme mégis meghalt, azaz nem volt élő kapcsolata 
tovább Istennel. Az a kapcsolat, ami addig volt az Édenkertben, megszakadt. De Isten ennek 
ellenére szólt az emberhez, és nem hagyta magára, az Ószövetségben is látjuk, hogy Isten 
többféleképpen kommunikál az emberrel. Beszél Ábrahámmal, hív el ott is szolgálókat, és 
Noéval is beszélt, és az Ószövetség nagy részében pedig a próféták által szólt. A próféták 
voltak Isten azon kiválasztott emberei, akiken keresztül Isten a mondandóját elmondta a 
szellemében halott embernek. Isten kiválasztott királyokat, papokat és prófétákat, akiken 
keresztül eljuttatta az emberhez az Igéjét, beszédét.  

Nézzük, hogy van ez a mostani időben! Beszél a Biblia az elmúlt időkről, arról, amit mi 
úgy nevezünk, hogy ószövetségi rész. Amihez nekünk nem volt közünk, hiszen mint az 
Efézusi levél 2. rész 12-es igeverse írja, mi abban az időben nem voltunk Isten népe, Isten 
szövetségétől távol valók voltunk, és nem volt közösségünk Istennel. Sőt semmilyen szövet-
ségünk nem volt nekünk, pogányoknak. 

Efézus 2,12. 
12. Hogy ti, mondom, abban az időben Krisztus nélkül valók voltatok, Izrael közössé-

gétől idegenek, és az ígéret szövetségeitől távolvalók, reménységetek nem volt, és Isten 
nélkül valók voltatok e világon. 

Az utolsó időben, tehát a Krisztusban pedig a Fia által szólott, akit tett mindennek 
örökösévé, aki által a világot is teremtette. Jézust örökösévé tette, és azt mondja az Írás 
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rólunk, hogy mi örökösei vagyunk Istennek és örökös társai vagyunk az Úr Jézus Krisztusnak 
is. Az ószövetségben a prófétákon keresztül szólt, de ma ahhoz, hogy Istentől halljunk, nincs 
szükségünk egy prófétára. Tehát külön kell választani a két szövetséget, pontosabban a Krisz-
tus kereszthalála és feltámadása előtti időszakot, és az azutáni időszakot. Jézus azért jött el, 
hogy az ember kapcsolatát helyreállítsa Istennel. Ez a kapcsolat Jézus Krisztusban állt helyre, 
Ő azért jött, hogy mi visszakerülhessünk az Istennel való élő közösségbe, élő kapcsolatba. Ma 
nemcsak különleges embereknek szól Isten, hanem minden hívőjének, minden gyermekének 
szól, minden gyermekét vezetni akarja. De hogyan? Az ószövetségben látjuk azt, hogy Isten-
nek különleges beavatkozásokra volt szüksége, mivel az embereknek halott szellemük volt. 
Néha hallható hangon szól hozzájuk, és úgy kommunikált velük, úgy adta át azt az üzenetet, 
az Igéjét, amit a szövetséges népével közölni akart. Mózes is beszélt Istennel, azt írja az Írás, 
hogy szemtől szemben beszélt Istennel, bár az arcát nem látta, de beszélt Istennel.  

Ez egy hatalmas dolog, fel sem fogjuk talán a jelentőségét, de ahhoz, hogy mi áldott, 
sikeres keresztényi életet tudjunk élni, az egyik kulcsa az, hogy meghalljuk Isten vezetését. 
Meghalljuk Isten hangját. Itt szellemi dolgokról van szó, hiszen Isten maga szellem. Miért 
tudott kommunikálni Ádámmal és Évával? Mert a szellemi közösség megvolt. Isten szellem, 
és az újszövetségben nem az elménken keresztül kommunikál velünk. De nem akarok elő-
reszaladni, hanem nézzük az Igét.  

Zsidók 12,9. 
9. Aztán, a mi testi apáink fenyítettek minket és mi becsültük őket; avagy nem sokkal 

inkább alávetjük magunkat a szellemek Atyjának, és élünk! 
Külön veszi a testi apákat, akik nevelnek bennünket, tehát a földi, fizikai szüleinket, és 

hogy nevezi a Biblia a mennyei Atyát? A szellemek Atyjának nevezi. Most ezt a részt szeret-
ném kicsit kielemezni az Igéből. Azt jelenti, hogy Isten, mivel szellem, Ő a szellemmel tud 
közösségben lenni, mégpedig az ember szellemével. Akik esetleg most hallanak először ilyen 
jellegű üzenetet, és nem tudják, hogy az ember hármas felépítésű, ezt a Biblia világosan 
tanítja. Az 1Thessalonika 5,23-ban világosan le van írva, hogy az ember szellem, lélek és test. 

1Thessalonika 5,23. 
23. Maga pedig a békesség Istene szenteljen meg titeket mindenestől, és a ti egész 

valótok: szellemetek, lelketek és testetek feddhetetlenül őriztessék meg a mi Urunk Jézus 
Krisztus eljövetelére. 

Tehát van egy látható részünk, és van egy láthatatlan részünk. A láthatatlan részünk is két 
részből áll: van a szellemünk, és van a lelkünk. És ez óriási zavarokat okoz eleve a Szentírás 
megértésében, és főleg annak a megértésében, hogy Isten hogyan kommunikál velünk, ho-
gyan közöl velünk dolgokat. Tehát az Isten szellem, mint itt látjuk, a szellemek Atyjának 
hívja az Ige az Atyát. Isten a szellemünkkel van kapcsolatban, pontosabban azon emberek 
szellemével, akik Krisztusban vannak, akivel a Krisztus Jézusban helyreállt a közösség. Min-
den embernek van szelleme, minden ember szelleme kommunikál, és minden embert vezeti a 
szelleme valamilyen szinten. Ezt hívják egyébként lelkiismeretnek is, így nevezi a világ jobb 
híján, nem tudja máshogy megfogni ezt a kérdést. Nemcsak a hívő embert vezeti a szelleme, 
hanem a pogány embert is. Nézzük is meg az Igében! Ha az Igével nem tudjuk alátámasztani, 
akkor csak én találtam ki, de ezt teljesen világosan írja az Ige:  

Efézus 2,1. 
1. Titeket is megelevenített, akik holtak valátok a ti vétkeitek és bűneitek miatt, 
Itt eleve egy kijelentés. „Titeket is megelevenített.” 
Kihez ír Pál apostol? Az efézusi gyülekezethez. Élő gyülekezethez. Mondja neked, hogy 

téged is megelevenített. Mondhatnád, hogy megelevenített? Milyen beszéd ez, hát élek, moz-
gok, beszélek, látok, hallok! De nem erről az életről beszél, hanem a dzoéról, az isteni fajta 
életről, és arról, hogy a szellemünket élővé tette Isten előtt, mert Isten előtt a szellemünk ha-
lott volt. A halott szó azt jelenti, hogy nem élő, és elkülönített. Nem volt élő kapcsolat. Tehát 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 

azt mondja, hogy Isten megelevenített benneteket. A ti vétkeitek és a bűneitek miatt szakad-
tatok el korábban Istentől, de Isten megelevenített. Itt újjászületett hívőkről beszél, akiknek a 
szelleme új teremtés, a 2Korinthus 5, 1. mondja: 

2Korinthus 5,17. 
17. Azért ha valaki Krisztusban van, új teremtés az; a régiek elmúltak, ímé, újjá lett 

minden. 
Tehát Krisztusban mi új teremtésekké váltunk. Ugyanerről beszél itt Isten Igéje. De milye-

nek voltunk előtte? Nézzük csak: 
Efézus 2,2. 
2. Melyekben jártatok egykor e világ folyása szerint, a levegőbeli hatalmasság fejedel-

me szerint, ama szellem szerint, mely most az engedetlenség fiaiban munkálkodik. 
Mit látunk? Azt, hogy az ember szelleme a gonosz hatalma alá vettetett. Ez akkor történt, 

amikor Ádám felségárulást követett el, a sátán lett az ember szellemi atyja. Jézus is beszél 
erről, amikor a farizeusok meg akarták ölni, és világosan elmondta, hogy nem ismertek en-
gem, nem ismeritek az én Atyámat sem, mert meg akartok engem ölni! Vitatkoztak Jézussal: 
Ki a te Atyád? Jézus elmondta, hogy ki az Ő Atyja. Azt mondja, ti nem ismertek sem engem, 
sem az én Atyámat, a ti atyátok pedig az ördög. Az ördög atyától valók vagytok! Ez nem 
valami hízelgő beszéd, nem beszélt szépen a kor vallásos embereivel, a farizeusokkal, akik 
igaznak tartották magukat Isten előtt a cselekedeteik miatt. 

Mi a helyzet az ószövetségi emberrel? Mindegy, mennyire voltak vallásosak, mennyire 
próbálták megtartani a törvényt, mégis a szellemükben halottak voltak, el voltak szakadva 
Istentől. Az a baj, hogy az ember természete, az igazi valója, a szelleme a rossz oldalról van, 
és amíg újjá nem születik, addig a sátán az ura, a sátán a gazdája. Van az embernek lelke is. 
Ezt még egyszer elmondom, mert nem ugyanaz a szellem és a lélek. A szellemünk az igazi 
valónk. A lelkünk pedig az érzéki részünk, az érzelmünk, az értelmünk és az akaratunk. Ezt a 
részünket valami befolyásolja. Minden az elménken keresztül dől el, az értelmünkkel hozunk 
döntéseket, és az értelmünkre több minden hat. Hat a természetünk, vagyis az emberi szelle-
münk, és vannak külső hatások, ezek az érzéki hatások. Ezek mind-mind hatnak ránk. Az 
elme olyan szempontból központi rész, hogy ott dőlnek el a dolgok, az értelmünkkel hozunk 
döntést, valamilyen irányba.  

Mit mond itt az Efézusi levél? Azt, hogy az ember szelleme rossz irányból kapja az értelme 
felé a táplálást, és az engedetlenség fiaiban munkálkodik, a levegőbeli hatalmasság fejedelme 
szerint. Tehát ezért mondta Jézus, hogy újonnan kell születnetek, mert ha újonnan nem 
születtek, nem mehettek be az Isten országába. Az újjászületés azt jelenti, hogy nem halott az 
ember szelleme, hanem újra élő kapcsolatba került Istennel. Tehát ez az ember szelleme. 
Ugyanúgy a pogány embernek is van lelkiismerete, szól hozzá a szelleme, ahogy a hívő 
keresztényhez is beszél a szelleme. Nézzük a további Igéket!  

2Péter 1,4.  
4. Amely által a megígért igen nagy és becses áldásokkal ajándékozott meg bennün-

ket; hogy azok által isteni természet részeseivé legyetek, kikerülvén a romlottságot, 
amely a kívánságban van e világon. 

Ezt hívőknek írja Péter apostol. Itt az üdvösségről, az újjászületésről beszél, hogy Isten 
megajándékozott bennünket, és egy másfajta természetet kaptunk. Amikor újjászületünk, egy 
vadonatúj szellemünk lesz abban a pillanatban, amikor befogadtuk az Urat. Ez nem egy 
folyamat. Aki Krisztusban van, új teremtés, a régiek elmúltak. Isten nem javítgatja a 
szellemünket, nem nevelgeti, növesztgeti a szellemünket. Ő egyszerűen újjáteremtette a ben-
sőnket. Amikor valaki befogadja Krisztust, akkor egy új teremtés lesz. Mi változott meg? Az 
emberi természete, az egész természete még nem változott meg, a belseje teljesen krisztusivá 
vált. Aki az Úr Szellemével egyesül, az eggyé válik Ővele. Összeköttetésbe, kapcsolatba 
kerültünk Isten Szellemével. Az emberben, az újjászületett krisztusi hívőben van egy tökéletes 
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rész, ez pedig a szellemünk, amit Isten elpecsételt a Szent Szellemmel, tehát Isten él bennünk. 
Azt mondja az 1János 4,17, hogy bizodalmunk van az ítélethez azért, mert ugyanúgy va-
gyunk, ahogy Ő van a világban. Ahogy Krisztus van ebben a világban, mi is ugyanúgy 
vagyunk, ahogy Krisztus van, ugyanúgy vagyunk mi is. Miért? Mert Krisztus bennünk él, 
Őhozzá tartozunk.  

De mi a helyzet az elménkkel? Az elménk viszont nem új teremtés. A lelkünk nem új 
teremtés. A szellemünk, az igazi valónk új teremtés, az egy krisztusi ember, de mi van a 
lelkünkkel? A lelkünk ugyanaz marad és a testünk is ugyanaz marad. Amikor Jézus azt 
mondta, ezt a János evangélium 14. fejezetében olvassuk, hogy én elmegyek, és jobb lesz 
nektek, ha én elmegyek, mert akkor elküldöm nektek a Vigasztalót, aki veletek marad örökre, 
aki állandóan veletek lesz. Én ugyan elmegyek, de küldök valakit, aki örökké veletek lesz, és 
bennetek marad: Isten Szelleme. Amikor imádkozol, amikor közösségben vagy Istennel, 
mindegy, hova mész, ha jól megy a dolgod, ha nem jól megy a dolgod éppen, rossz kedved 
van, jókedved van, teljesen mindegy, Krisztus benned él! Ott van benned. Közel hozzád a 
beszéd, közel van a megoldás, mert Isten ott él bennünk, Isten ereje bennünk van, és Ő 
hogyan kommunikál velünk? Isten Szellem. Ő nem egy értelem, persze ettől még értelme is 
van, nyilván, de Isten Szellem. Ez nem bonyolult, de talán bonyolulttá teheti a mi kommu-
nikációnkat Istennel.  

Mi a baj az emberrel? Isten Szellem, az embernek van teste és van lelke is, van egy 
testisége. Mielőtt nem ismertük a Krisztust, a test vezetett bennünket. Az értelmünk, az 
érzelmünk, az akaratunk, a neveltetésünk. A szellemünk pedig, mivelhogy e világból való 
volt, egyetértett az elménkkel teljességgel. Tehát az az ördögi, romlott, sátáni természet, bu-
kott emberi természet, ami bennünk volt a Krisztus előtt, az a meg nem újított világi elménk-
kel tökéletesen kommunikált.  

De mi történik azután, hogy a Krisztust befogadtuk? Onnantól kezdve tud bennünket érni 
isteni hatás, Isten Szelleme munkálkodik bennünk, és befolyásolni akarja, vezetni akarja az 
értelmünket Isten szerint való módon. Bennünk lakik Isten, és Ő a szellemünk által akar 
vezetni bennünket, azt akarja, hogy megértést kapjunk. Kiírtam még egyébként a 2Péter 1,4-et 
a Káldi-Neovulgáta fordítás szerint, ez nagyon jól hozza. Nézzük meg! 

2Péter 1,4. KNB 
4. Ezek által nekünk ajándékozta az értékes és rendkívül nagy ígéreteket, hogy álta-

luk részeseivé legyetek az isteni természetnek és megmeneküljetek a világban uralkodó 
vágyak okozta romlottságtól. 

Tehát részeseivé legyetek az isteni természetnek. Nagyon sok mindent elmond ez az 
igevers. Nagyon jól hozza, azért választottam ezt, nem is nagyon kell elmagyarázni, mert 
értjük. Tehát az a romlott természetünk, a szellemünk egy isteni természet lett. Ennek a termé-
szetnek nem kell felnőnie. A Biblia sehol nem tanítja – sajnos volt egy ilyen téves tanítás, 
amit egy rosszul értelmezett behelyettesítő teológia okozott, miszerint a szellemünk született 
újjá, ezért a szellemünk nő –, de ezt a Biblia sehol nem tanítja. De határozottan ír valamit a 
Római levélben, és azért hozom ezeket a részeket, mert ezeket sokszor hallottuk már és jól 
ismerjük, és így könnyebben tudjuk érteni.  

Róma 12,1. 
1. Kérlek azért titeket atyámfiai az Istennek irgalmasságára, hogy szánjátok oda a ti 

testeiteket élő, szent és Istennek kedves áldozatul, ez legyen a ti józan szolgálatotok. 
Kinek kell valamit tennie a testünkkel? A szellemünket ki teremtette újjá? Isten. Te tudsz 

tenni azért valamit, hogy a szellemed újjá legyen teremtve? Azon kívül, hogy befogadod az 
Urat, semmit sem tudsz tenni. Hogyan tudjuk befogadni az Urat? Először az elménken keresz-
tül igent mondanunk, miután hallottuk az igazság beszédét, az Igét. Az Apostolok cselekede-
tei 8. részében látjuk, hogy Fülöp prédikál Szamáriában és azt mondja az Ige, hogy Szamária 
pedig befogadta Isten Igéjét. Ki az Ige? Az Ige maga Krisztus. Az élő Ige, azt befogadtuk. 
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Hogy fogadtuk be? Az elménken keresztül jutott be az Ige a szellemünkbe, és a szellemünk 
egy új teremtés lett, mert igent mondtunk Jézusnak. Pál a házassághoz hasonlítja az Efézus 5-
ben, amikor azt mondja, hogy „de én a Krisztusról és az egyházról beszélek”. Nem azon mú-
lik, hogy melyik gyülekezetbe jársz, hova jársz, hol kereszteltek meg, milyen szertartásokon 
vettél részt stb. Semmi köze! Az újjászületés egy személyes kapcsolat Istennel, a te szellemed 
és az Isten szelleme egyesült. Sokan jönnek, hogy „én itt keresztelkedtem meg”, meg „én ott 
keresztelkedtem meg” és azt mondják, hogy az érvényes, de semmilyen külső dolog nem hoz 
téged közel Istenhez. Az újjászületés egy belső dolog, a te személyes és Isten személyes ügye. 
Ez olyan, mintha azt mondanák, hogy nem vagy házas, mert nem Budapesten házasodtál meg, 
hanem Miskolcon, ugye? Ez butaság. Ha egyszer kimondtad Istennek az igent, akkor Ő ott 
van benned.  

Ki az, akinek a testét alá kell vetnie? Te. Ki fogja alávetni a te testedet? Isten? Nem. Azt 
mondja az Írás, hogy te tegyél valamit a testeddel, mert benned van Ő, benned van az a 
személy, aki tud ebben neked segíteni, mert nem vagyunk képesek erre egyedül. A Római 
levél 7. részében Pál apostol csodálatosan taglalja, hogy egyszerűen az ember nem képes 
legyőzni a testét a saját erejével. Legalábbis igen erős akaratra van szükség. Lehet, hogy 
időlegesen megteszi, de valójában egy bukott, Krisztus nélkül való ember szelleme akkor is a 
rossz oldalon van. Nézzétek meg, hogy mit ír a kettes vers:  

Róma 12,2. 
2. És ne szabjátok magatokat e világhoz, hanem változzatok el a ti elméteknek meg-

újítása által, hogy megvizsgáljátok, mi az Istennek jó, megengedő és tökéletes akarata. 
Itt ennek a világnak a rendszeréről beszél, arról a korszellemről, ami éppen most uralkodik, 

vagy éppen akkor uralkodott, akkor sem volt más, mert a világ az világ marad, a fejedelme 
pedig a sátán. Sokan azt mondják, hogy mindent Isten ural. Bár úgy lenne! Az az időszak is el 
fog jönni, de az a millenniumi királyság lesz, amikor ez fog történni. Sajnos nem mindent 
Isten ural. Ő a szellemedet uralja, mert a szellemeddel van közösségben. Függetlenül attól, 
hogy Ő tartja fenn ezt a világot, Ő tartja fenn a világmindenséget, de van egy trónbitorló, aki 
itt szaladgál a földön.  

Jó hírem van, Jézus legyőzte! De ezt a győzelmet nekünk kell érvényesíteni a saját testünk, 
a saját lelkünk, a saját életünk fölött. Ez a hatalom ki tud áradni rajtunk keresztül másokra is, 
mert azt mondja Jézus, hogy nékem adatott minden hatalom mennyen és földön. Ti menjetek 
és ti tegyétek tanítványokká az embereket, ti csináljátok, ti tegyétek! Isten elvégezte a maga 
részét. Amikor te azért könyörögsz, hogy Istenem, tegyél már értem valamit, Isten már nem 
tud többet tenni érted. Már mindent megtett értünk, amit megtehetett. Nekünk kell Isten 
Szellemének erejével meghoznunk az isteni fajta döntéseket, hogy a saját életünkben a válto-
zást érjünk el. Ehhez viszont szükségünk van arra, hogy meghalljuk Isten vezetését, az Ő 
hangját, hogy tudjuk azt, hogy hogyan szól hozzánk.  

Isten nem fog hallható hangon szólni hozzád. Bár megtörténhet, mert vannak rá esetek, 
hogy Isten rendkívüli módon beavatkozik, lásd Pál apostol életét, aki akkor még tarzuszi 
Saulus volt, Isten szólt hozzá hallható hangon. De ilyen drasztikusan nem avatkozik be 
minden ember életébe. Viszont azt mondja a Biblia, hogy Isten minden gyermekéhez szól, és 
minden gyermekét vezeti. Azt mondja Jézus, hogy az én juhaim hallják az én szómat. Ha 
Jézus azt mondta, akkor biztos úgy van. Ha mégsem halljuk, akkor nem oda fókuszálunk, 
ahova kellene.  

Nézzük meg, hogy folytatja az Ige: És ne szabjátok magatokat e világhoz, hanem 
változzatok el a ti elméteknek megújítása által, hogy megvizsgáljátok, mi az Istennek jó, 
megengedő és tökéletes akarata. Mit kell csinálnunk nekünk? Meg kell változtatni, meg kell 
újítani az elménket. Az elménk minek a része? A léleknek a része. Az értelem, az érzelem, az 
akarat, ebből áll a lélek. Ezt is nekem kell csinálni? Nem Isten fogja megtenni?  
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Amikor jönnek drága hívők, drága szentek, hogy jaj, úgy érzem, hogy Isten nem szeret 
engem! Úgy érzem, hogy olyan rossz a kapcsolatom Istennel! Az az érzésem, hogy bla, bla, 
bla. Mit mond erről az 1Korinthus 2,14?  

1Korinthus 2,14–15. 
14. Érzéki ember pedig nem foghatja meg az Isten Szellemének dolgait: mert bolond-

ságok néki; meg sem értheti, mivelhogy szellemileg lehet azokat megítélni. 
Amikor Isten szól hozzád és te valamilyen érzéseket vársz, hogy majd izzadni fog a tenye-

red, meg tűzlángok jelennek meg a szemeid előtt, vagy hasonlók, akkor nagyon érzéki vagy és 
nagyon-nagyon eltévesztetted. Isten a szellemünkön keresztül kommunikál velünk.  

15. A szellemi ember azonban mindent megítél, de ő senkitől sem ítéltetik meg. 
Menjünk egy kicsit följebb és nézzük meg a 11-es igeverset, ugyanitt.  
1Korinthus 2,11. 
11. Mert kicsoda tudja az emberek közül az ember dolgait, hanem ha az embernek 

szelleme, amely őbenne van? Azonképpen az Isten dolgait sem ismeri senki, hanemha az 
Istennek Szelleme. 

Ez a lelkiismereted, a szellemed. Minden ember szelleme tudja a dolgait. Becsaphatsz 
valakit, átvághatsz valakit, bármit mondhatsz, ami nem igaz, egy valakit nem tudsz soha 
átverni, saját magadat, a szellemedet, mert az ott van benned. Ő pontosan tudja az igazságot. 
Ezért van a lelkiismeretfurdalás. Hallottál ilyesmit, ugye? A szellemed mondja, hogy ezt nem 
jól tetted, nem így kellett volna, de te akkor is bizonygatod az igazadat, és ilyenkor össze-
ütközésbe kerülsz magaddal. Ezt úgy hívja a filozófia, hogy kognitív disszonancia, amikor 
belső ellentmondás van benned és ettől nem érzed jól magadat. Egyszerűen úgy fordítják, 
hogy lelkiismeretfurdalás. 

 Azonképpen – és most itt a lényeg – az Isten dolgait sem ismeri senki, hanem az Istennek 
a Szelleme. Tehát az az ember, aki nincs újjászületve, akiben nincs Isten Szelleme, szerezhet 
rengeteg intellektuális tudást Istenről, tudhatja kívülről az igeverseket, sok mindent tudhat 
Istenről, élhet erkölcsös életet, bármit az égvilágon, de soha nem fogja megismerni Istent. 
Lesz ismerete róla, de soha nem fogja Őt megismerni, mert Istent csak az Ő Szelleme által 
tudjuk megismerni. Ki tudja nekünk kijelenteni? Az Isten Szelleme. Mert az Isten dolgait 
senki nem ismeri, hanem Istennek Szelleme.  

Van egy jó hírem, hogy Ő bennünk él! Ő bennünk él! Ő akar vezetni bennünket! Miért 
adta belénk azt, hogy megkerüljük a romlottságot? Hogy kikerüljük a romlottságot, mert belül 
tökéletesek vagyunk. Még egyszer mondom, a szellememnek nem kell növekedni, nem tud 
növekedni, Isten él benned. Bennünk van egy tökéletes személy, aki ott él bennünk, a 
szellemünkben. Akkor mi az, amit nekünk tenni kell? Hogy meghalljuk a Szellem vezetését. 
Itt jön a következő rész, ami egy nagyon fontos dolog, az Isten Igéje.  

Jézus beszél a Márk 4-ben a magvetőről, hogy a magvető az Igét hinti, és négyfajta talajt 
említ. A magról mit mond, Isten Igéjéről? Hogy az Isten beszéde. Az a mag egy jó mag és az 
jó gyümölcsöt terem. Ez a mag került belénk. Ezért mondja a Galata levél 5,22 Igéje, hogy a 
Szellem gyümölcse a szeretet. Itt ez nagyon fontos, mert sokan összekeverik a szeretetet. Nem 
jársz szeretetben, mert ezt tetted, azt tetted és amazt tetted! Tudjátok, ezek a szeretet szak-
értők, akik mindenkinek elmondják, hogy ki nem jár szeretetben. Ismerjük ezt a történetet, 
ugye? Minden hívőnek, ha bűnt követ el, egy bűne van, hogy nem jár szeretetben! Nem a 
szeretet parancsolata szerint, nem Isten szerint való módon cselekszünk. A legnagyobb 
kritikusod is ugyanebben a bűnben van, mint te. Mert van egy fizikai testünk, ami nincs meg-
váltva, és van egy lelkünk, aki pedig a világ szerint való, az érzelmünk, az akaratunk és az 
értelmünk. Ezért mondja az Írás, hogy ezt a kettőt összhangba kell hozni. Ha a szellemünkre 
hallgatunk és hagyjuk, hogy a szellemünk befolyásoljon bennünket, annak jó gyümölcsei 
lesznek. Ha tényleg Isten Szelleme szerint járunk, Isten Szellemétől hagyjuk magunkat 
befolyásolni, akkor annak a vége az lesz, hogy szeretetben fogunk járni. Nem fogunk bűnt 
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elkövetni, nem fogunk célt téveszteni, nem fogunk helytelen dolgokat tenni, Isten útján 
járunk, örömben, békességben leszünk, béketűrés, szívesség, jóság, hűség, szelídség, mérték-
letesség, mert ez a Szellem gyümölcse. Nem tudja megtenni senki, hogy hústestből szeretet-
ben jár. Lehetetlen! Ez egy gyümölcs, és ezt a gyümölcsöt a szellemünk termi meg.  

Hol történnek a döntéseink? A lélek szintjén történik minden döntésünk, az elménkben és 
az értelmünkben. Tehát ez az emberi szellemre vonatkozik, mert az emberi szellem nem tud 
gyümölcsöt teremni, azaz pontosabban rossz gyümölcsöt terem. Ezt erősíti meg a János 15,1 
is, ahol Jézus a szőlőtő történetéről beszél, és azt mondja, hogy én vagyok a szőlőtő és ti 
vagytok a szőlővessző.  

Most nem fogom végig olvasni, nagyon elmenne az idő. De a lényeg az, amikor azt 
mondja, hogy én vagyok a szőlőtő, ti vagytok a szőlővessző, akkor mit akar az Úr? Hogy 
bennem maradjatok. Hiszen a szőlővessző honnan kapja a táplálást? A szőlőtőről. Ha lemet-
szik a szőlőtőről, akkor nincs benne élet. Biztos láttál már szőlővesszőt, amit levágnak, 
megszárad, semmire nem jó, tűzre dobják és elégetik. Ugyanez a helyzet, amikor levágjuk 
magunkat a szőlőtőről, az isteni ellátásról, akkor ugyanez történik. Akkor a táplálást nem a 
szőlőtőről kapjuk, hanem a világból, és kapjuk a különféle támadásokat, a különféle víruso-
kat, rovarokat, kártevőket, amik jönnek és megrontják az életünket.  

János 15,5. 
5. Én vagyok a szőlőtő, ti a szőlővesszők: Aki énbennem marad, én pedig őbenne, az 

terem sok gyümölcsöt: mert nálam nélkül semmit sem cselekedhettek. 
Én vagyok! Már ez is nagyon beszédes, ez a két szó. Én vagyok! Mikor hallottuk ezt 

legelőször? A Sínai hegyen mondta az Úr Mózesnek. Mit mondjak ezeknek a hébereknek, ki 
küldött engem? Azt mondta, a vagyok küldött engem. Isten kijelentette magát: én vagyok. Hét 
ilyen „én vagyok” van János evangéliumában. Jézus világosan kijelentette az isteni voltát. Én 
vagyok. Tehát nem aki voltam, nem aki leszek, hanem a Vagyok, az Örökkévaló: Én vagyok a 
szőlőtő, ti a szőlővesszők, aki énbennem marad, én pedig őbenne, az terem sok gyümölcsöt, 
mert nálam nélkül semmit sem cselekedhettek.  

A jó mag mit jelent? Az előbb a magvető történeténél tartottam, remélem, tudtok követni, 
egy kicsit kalandozunk itt az Igén belül. Tehát a jó mag jó gyümölcsöt terem. De mi szüksé-
ges ahhoz, hogy jó gyümölcsöt teremjen? Jézus elmondja: az, hogy jó földbe essék. Ha az 
útfélre esik, azt jelenti, hogy az elménkkel elutasítjuk Isten Igéjét és azt mondjuk, hogy ez 
engem nem érdekel, ez nekem nem kell, nekem sokkal jobb ötleteim vannak, én sokkal 
jobban tudom ezt! Mi történt? Isten Igéje nem tudott bejutni az ember értelmébe.  

Ha nincs gyökér, akkor megint csak ugyanúgy ki van téve a támadásnak. Ugyanúgy elsül 
és nem lesz rajta termés, kiszárad a növény. Mit jelent ez a mi számunkra? Azt, hogy az 
elménket folyamatosan táplálni kell. Amit a Róma 12,2 mond, hogy folyamatosan összhangba 
kell hozni a szellemünket és az elménket. Ezt hogy tudjuk megtenni? Úgy, ha Isten Igéjével 
megújítjuk. Ez egy folyamat, egy soha véget nem érő folyamat. A lelkünk az, aminek nőnie 
kell, az elménknek, az értelmünknek kell növekednie, és nyilván van érzelmünk is. Az 
érzéseink is meg fognak változni, ha az én elmém egyetért a szellememmel. Ez pedig csak 
úgy lehetséges, ha megújítjuk Isten Igéjével. Ezért nincs más mód, nincs más lehetőség, ha 
áldott akarsz lenni, nem tudod kikerülni az Ige tanulmányozását!  

Ezért kutatjuk, ezért tanulmányozzuk és ezért meditálunk rajta. Nem szeretik a kereszté-
nyek ezt a szót, pedig az eredetiben ez van. A nagy keleti vallások használják a meditáció 
szót. Nekünk valóban ez egy nagyon jó kifejezés, és csak azért, mert mások rossz dologra 
vagy rosszul használják, azért nem kell kidobnunk. Nekünk tényleg a szó szoros értelmében 
meditálnunk kell Isten Igéjén. Isten Igéjében élet van és össze van kötve a szellemünkkel az 
értelmünk. Nem tudja közvetlenül a szellemünk megérinteni a testet, csak az elménken 
keresztül. Az elménket és az érzelmünket össze kell kapcsolni. Hol fogja megteremni a 
gyümölcsöt? Hol lesz termés az életünkben? Ha a szőlőtőn maradunk, ha az Igében mara-
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dunk, ha Isten Igéjében maradunk. Gyümölcsöt hozó ágakról beszél az Írás. A test és az elme, 
ami a lélek része, az nem új teremtés, ezt nekünk kell megújítani. Isten Szellem, ezért a 
szellememmel kommunikál, nem az eszemmel beszél.  

Nem az eszem tudja a dolgokat, hanem a szellemem. Azt mondja az Ige, hogy olyan az 
ember szelleme, mint a mély kút, és a bölcs ember kimeríti azt. Biztos láttatok már ilyen régi 
kutakat, amikor leengedik a vödröt, merítenek, majd föltekerik. Ugyanígy kell kimeríteni a 
bölcsességet a szellemünkből, mert ott van bennünk.  

Táplálni kell az elménket Isten Igéjével. Ha nem ismerjük az Igét, minél kisebb az 
ismeretünk Isten Igéjéről, annál jobban be tud csapni az ördög. Azokat az embereket, akik 
folyamatosan a látásban, a hallásban, az érzéki dolgokban bíznak, azokat félrevezeti a sátán. 
Egyszerűen becsapja őket, mert a sátán az érzéki világban működik. Az ugyanúgy az érzéki 
világban van, az hozza a testednek a fájdalmat, a tünetet a testednek. De mi az, amit nekünk 
tenni kell? Azt, amit mondott az Úr Józsuénak. A Józsué 1,8-ban olvassuk, hogy az én Igémen 
gondolkodjál, elmélkedjél éjjel és nappal. Ez az egyik, a másik pedig, hogy mindent úgy 
tegyél, ahogy írva van, akkor leszel áldott az életedben, akkor leszel sikeres és akkor leszel jó 
szerencsés.  

Hogyan szól hozzánk Isten? A szellemünkön keresztül kommunikál az elménkkel. Az 
elménknek nyitottnak kell lenni Isten Igéjére. Időt kell töltenünk Istennel, meditálni, gondol-
kodni kell arról, hogy mit mondott Isten. Isten ki fog neked jelenteni dolgokat, nem hallható 
hangok lesznek ezek. Tudom, hogy ezt nagyon nehéz átadni, itt mindenkinek volt már szemé-
lyes élménye ezzel kapcsolatban, de amikor Isten kijelent valamit, akkor én még soha nem 
hallottam hangokat, nem voltak nagy égi jelek, villámlások, meg semmi. Egyszerűen kértem 
valamit az Úrtól, tudni akartam valamit és kész, ennyi. És egyszer csak tudtam. Hogy honnan 
és hogyan, nem tudom, de egyszerűen csak tudtam, hogy mit kell tennem. Ezt hívják a belső 
bizonyosságnak, és ez Isten Szellemétől van.  

Jöhet-e a sátántól is? Természetesen! Itt van a gond, amikor nincs megújítva egy hívő 
elméje az Igével, akkor nem tudja, hogy mi az, ami Istentől való és mi az, ami a rossz oldalról 
való, és nagyon könnyen megtéveszthető. Azért nagyon veszélyes dolog, amikor prófétán 
keresztül akar valaki vezetést kapni. Nagyon-nagyon veszélyes dolog! A prófétálással nincs 
semmi baj. Az újszövetségi próféta szolgálata az más, mint az ószövetségi próféta szolgálata, 
bár ugyanazok az ajándékok ott lehetnek. Hiszen látjuk, hogy Aggeuson keresztül is kapott 
kijelentést a jövőre vonatkozólag Pál apostol. Az Apostolok cselekedeteiben olvassuk, hogy 
Tiberius császár idején majd nagy szegénység lesz, és be is következett. Isten szólt. Tehát 
megmutathat jövőre vonatkozó dolgokat, akár emberekről, akár személyekről, de az egy olyan 
dolog kell, hogy legyen, amit te már belül egyébként is tudsz, és csak megerősít téged.  

Tehát ha te másoktól vársz vezetést, hogy mások halljanak helyetted Istentől, akkor az 
ördög be fog csapni előbb, vagy utóbb. Elég, ha besétálsz egy olyan csapdájába, ami esetleg 
az egész földi életre tönkre tehet téged. Rossz döntéseket hozunk, és ez mind azért van, mert 
nem kérdezzük meg Istent. Az összes rossz döntésem, amit én hoztam, mind azért volt, mert 
mindenkit megkérdeztem, csak Istent nem. Ez veled is így volt. Ha nagyon őszinte vagy 
magadhoz és belegondolsz ebbe, akkor ugyanezt fogod te is látni.  

A belső bizonyosság és kijelentés által vezet bennünket Isten. Pál apostolnak, az 1Korint-
hus 11-ből olvastuk föl az úrvacsorához az Igét.  Azt mondja: Mert az Úrtól vettem, amit 
előtökbe is adtam. Nem tanította Pált erre senki, és mégis ott volt benne a belső bizonyosság, 
hogy igen, az Istentől van. A Galata levélben olvassuk, hogy miután újjászületett, azt mondja, 
hogy nem tanácskoztam sem testtel, sem vérrel – tehát nem tanácskoztam emberekkel –, 
hanem mentem Damaszkuszba és hirdettem a Krisztust. Honnan vette? Istentől vette a 
kijelentést. 

 Isten ugyanúgy szól hozzád és meg tudja mutatni neked is, nekem is és mindannyiunknak, 
hogy mi az, amit tennünk kell. Isten belső bizonyosságon keresztül szól hozzád. Isten a szelle-
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medben van, és akkor tudod a vezetést jól venni, ha egyrészt ismered az Igét, másrészt időt 
töltesz az Igében.  

Tanítják azt is, hogy nagyon-nagyon hosszú idő, hogy Isten vezetését megtanuljuk. Én ezt 
sem láttam a Bibliában így egyértelműen igazolva. Azt mondja az Írás, hogy Isten fiait Isten 
Szelleme vezeti. Nem írja oda, hogy hány évesnek kell lennie a Krisztusban, és ez egy 
nagyon-nagyon hosszú folyamat. Nem! Akár ha ma újjászületik egy pogány, azonnal hallhat 
Istentől. Ez annak a kérdése, hogy a fókuszát hova irányítja, a világra, az érzéseire, a 
tapasztalataira? Hova teszi a fókuszt? Vagy pedig hagyja, hogy az isteni fajta természet, 
ahogy árad belőle és vételezi, hogy mi az, amit tenni kellene. Erre minden hívő képes.  

Nyilván az Ige tanulmányozása egy nagyon hosszú, élethosszig tartó folyamat, és a fizikai 
testünkkel is egy élethosszig lesz problémánk, tovább nem. Amikor elköltöztünk, akkor már 
nem kell ezzel foglalkoznunk, ez a jó hírem, de addig mindig problémád lesz a tested 
kívánságaival, az érzéseiddel, és még a gondolkodásmódoddal is. Mert mást mond az emberi 
elme és mást mond Isten Igéje. Kérdés, hogy te mivel hozod összhangba az elmédet: a 
szellemeddel, vagy a körülményekkel? Az újjászületés nem a gondolatainkat érinti meg, nem 
egy fizikai, vagy egy mentális élmény, hanem az egy spirituális, szellemi élmény. Amikor 
valaki újjászületik, lehet, hogy az égvilágon semmit nem érez. Aztán van, aki sír, van, aki 
nevet, érhetik ilyen behatások. Persze lehetnek ennek fizikai megnyilvánulásai is, de ha nincs 
ilyen, az nem jelenti azt, hogy nem születtél újjá. 

 Sokan mondják, hogy nem érzem, hogy Isten szeret. Ha te azt érezni akarod, akkor 
érezhetted is nyilván, megnyilvánulhat ez érzésekben is, de semmi köze ahhoz, hogy mit 
érzel, mit gondolsz, csak ahhoz van köze, hogy mit mond Isten Igéje. Te akkor is áldott vagy, 
ha ez egyáltalán nem látszik az életeden. Akkor is az életed minden területe áldott. Azt 
mondja az Írás, hogy megáldott minket az Isten minden szellemi áldással a mennyekből a 
Krisztusban. Ott van bennünk, amire szükségünk van ehhez az élethez és ki merítenünk mind-
ezt. Nem a Szent Szellem fog tenni valamit a testünkkel, hanem ezt nekünk kell megtenni. 
Még nem is attól leszel nagyon szellemi, hogy mennyi ajándékod van. Ha megnézzük a 
korinthusi gyülekezetet, azt mondja az Írás, hogy semmilyen szellemi ajándék nélkül nem 
szűkölködtek. Mégis azt mondja nekik Pál apostol, hogy testiek vagytok, csecsemők vagytok. 
Olyan dolgok történnek köztetek, hogy még a pogányok sem csinálnak ilyesmit. Tele voltak 
szellemi ajándékkal, de ez se tévesszen meg. Lehet, hogy a halott föltámad a szolgálatodban, 
de az életed egy csődtömeg, mert egyszerűn nem követed Isten Szellemét. Az ajándék nem 
tőled függ, azt Isten Szelleme adja. Bárkinek odaadhatja, egy most újjászületett hívőnek is. 
Lehet, hogy prófétálni is tud Isten Szellemétől. Mert az a prófécia, ami nem Isten Szellemétől 
jön, az nem prófécia. Láttunk ilyen prófétát az Ószövetségben is. Baál sajnos nem Isten 
prófétája volt. Bár Isten megmondta neki, hogy mit kell mondania, de nem volt Isten prófétája 
és úgy is végezte. A lényeg az, hogy nekem kell tenni valamit, az 1Korinthus 9,27-es verse is 
ugyanezt mondja: 

1Korinthus 9,27. 
27. Hanem alávetem a testemet és szolgává teszem; hogy míg másoknak prédikálok, 

magam valami módon méltatlanná ne legyek.  
Nekem kell megsanyargatni a testemet. Benne van a szóban, hogy nem mindig egyszerű 

ez. Tudom, hogy mi a helyes, mert a szellemem mondja, de azt megtenni nem mindig könnyű 
dolog. Lehet, hogy amikor a helyes dolgot fogod megtenni, akkor összeütközésbe kerülsz az 
emberekkel. Az emberek kifejezik a nemtetszésüket, de akkor is azt kell megtennünk. Saullal 
volt ugyanez a probléma, Izrael első királyával, aki az embereknek akart tetszeni. Aki azt 
akarta tenni, ami tetszik az embereknek, ami népszerű, ami jó dolog.  Nem népszerű dolog 
egy prédát odaadni a népnek? Népszerű dolog, de Isten nem ezt mondta neki. Valószínű, hogy 
összeütközésbe került volna a néppel, de ha engedelmes, akkor továbbra is ő a király 
Izraelben. Ő király volt már, csak egy gonosz szellem gyötörte. Isten Szelleme eltávozott róla, 
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így nem sokat ért a királysága. Azt kell megtennünk, amit Isten Szelleme mond. Lehet, hogy 
egyszerre nem tudjuk vételezni, mert fölhúznak valami miatt, a munkahelyeden, vagy bárhol, 
érnek olyan külső hatások, hogy biztos, hogy akkor nem Istentől hallasz.  

Amikor valaki rálép a kislábujjadra, akkor lehet, hogy nem a Zsoltárokat mormolod az 
orrod alatt. Akkor szívesen behúznál neki egyet, ezt mondja a hústest. De le kell csendesedni 
és meg kell hallani, hogy mit mond Isten! Azt mondja, hogy enyém a bosszúállás, majd én 
megfizetek. Ő ezt mondja! Nem kell a mi igazságunkért harcolni. Mondhatja valaki, hogy 
majd én megmutatom az igazamat, majd az én igazságom mellé odaáll Isten! Nem! Isten nem 
fog odaállni se az én igazságom mellé, se a tied mellé. Nekem kell megkérdezni, hogy 
Istenem, Te mit akarsz, hogy tegyek? Nem úgy, hogy nekem van egy ötletem, aztán Uram, 
majd állj mellém és segítsél nekem az ötletem megvalósításában! Ebben nem biztos, hogy 
Isten partner lesz. De abban biztosan partner lesz, ha megkérdezed, hogy Uram, Te mit 
szeretnél, hogy tegyek? Lehet, hogy nem jön azonnal a válasz. Ez nem a gyorsétterem, a 
gyorsbüfé, hogy bekapunk egy hamburgert, aztán megyünk tovább, hanem lehet, hogy várni 
kell a válaszra. Lehet, hogy egy hét múlva, lehet, hogy egy hónap múlva sem tudod, és amikor 
nem is számítasz rá, akkor Isten egyszer csak szól, jön a belső bizonyosság, hogy ezt kell 
tenned és akkor tudod. Isten így vezet. Ő nem hallható hangokat, vagy látható jeleket fog 
tenni. Ez a gyapjúzás, amit Gedeon csinált, akit Isten kiválasztott, hogy a midianitákat 
eltávolítsa. Ő nem volt egy újjászületett hívő, sőt még egy bátor ószövetségi hívő sem volt, 
hiszen elbújva a midianiták elől csépelte a búzát, mert félt tőlük. A búzát nem csépelik a 
pajtában, azt szellős helyen szokták, hogy a szél elvigye a pelyvát. Ő elbújt, félt, még az apja 
Baál oltárát sem merte lerombolni nappal, azt is éjszaka tette. Félős ember volt és mégis 
használta Isten őt. De azt mondta, hogy Uram, biztosan jó személyt választottál? De Isten 
bátor férfiúnak nevezte, már akkor látta benne ezt. Ilyen a mi Istenünk, hogy egy ilyen 
alkalmatlan embert alkalmassá tesz arra, hogy legyőzze az ellenséget.  

Van-e esélyünk nekünk is? Persze, hogy van, mert ilyen a mi Istenünk. Utána hatalmas 
győzelmet aratott három szerszámmal, korsó kellett hozzá, kürt meg gyertya. Ezzel a nagy 
hadi felszereléssel az egész midianiták táborát megfutamította. Hős, bátor férfiú. Azt mondta, 
hogy sokan vagytok, nem kelletek ennyien. Visszaküldött egy csomó embert. Azt tette, amit 
Isten mondott, ezért Isten győzelmet adott neki.  

Isten kommunikál az emberrel, ezt megtette az ószövetségi szentekkel, hogyne tenné meg 
velünk is? Nem kérdés, hogy vezet-e minket Isten Szelleme. A kérdés az, hogy hol van a 
fókuszunk, hol van a mi fülünk? Éppen dünnyögünk magunkban, hogy most mi történt, vagy 
miért pont ez történt, vagy miért pont én, vagy miért pont én vagyok ilyen szerencsétlen? 
Felejtsük már el ezt, az Igét szóljuk! Az igazságot szóljuk! Az igazságot nemcsak szólva, 
hanem az igazságot követve szeretetben, mert az igazságot nem csak szólni kell, hanem 
követni is kell. Mit akar Isten látni? Egy átszellemült testet és lelket. Bizony, félre kell vonul-
nunk! Nem attól vagyunk szellemiek, hogy nagy teátrális jeleneteket rendezünk, színpadi 
előadások, stb. Nem ettől vagyunk szellemiek. Hanem amikor bevonulunk az imaszobánkba, 
amikor félrevonulunk Istennel, amikor imádkozunk, akár szellemmel, akár értelemmel, 
amikor olvassuk az Igét, hogy Uram, mit szeretnél ma nekem mondani, mi az, amit ma 
tegyek, mit tehetek ma érted? Isten gondoskodni fog a megfelelő helyzetekről, a megfelelő 
körülményekről az életünkben.  

A test és a lélek a világhoz alkalmazkodik. Ez a problémája a testünknek is meg a 
lelkünknek is. Mit érzek, mit látok, mit hallok, vagyis az érzékszerveink. A változás nem 
érintette meg a testünket, sem a lelkünket. A test a lélek világához alkalmazkodik. Ha Isten 
már megújította volna a lelkünket és a testünket, akkor nem kellene nekünk megújítani. A 
szellemünk viszont egy vadonatúj teremtés. Ez fontos, nagyon jegyezzük meg, mert ezt 
tudnunk kell, hogy egy tökéletes szellem bennünk él! Azt nem kell fölnevelnünk, nem kell 
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növekednie, hanem tőle hallanunk kell, mert ő az egyetlen tökéletes részünk. Hálát adunk 
Istennek! 

Jakab 1,21. 
21. Elvetvén azért minden undokságot és a gonoszságnak sokaságát, szelídséggel fo-

gadjátok a beoltott Igét, amely képes megmenteni a lelkeiteket.  
Itt a Károli fordítás nem teljesen pontos, ezért fölolvasom a RÚF féle fordítást, a Revideált 

új fordítást. Azt tudni kell, hogy a Biblia tökéletes, de görögül írták és lefordították más 
nyelvre, és a fordítások a fordítók képességéhez is egy kicsit kötve vannak. 

Jakab 1,21. RÚF 
21. Ezért tehát vessetek el magatoktól minden tisztátalanságot és minden gonoszságot, 

és szelíden fogadjátok a belétek oltott igét, amely meg tudja tartani lelketeket. 
Jó mindkét fordítás, mert igaz mind a kettő. Az Ige is be van oltva, hiszen az Ige és a 

Szellem együtt van. A belétek oltott Igét, amely meg tudja tartani a ti lelketeket. Óriási! Egy 
kicsit, ha megállunk és elgondolkodunk ezen, hogy amikor befogadtuk Krisztust, akkor 
befogadtuk az Igét és be lettünk oltva az Igével, hogy a lelkünket megtartsuk általa. Az Ige 
megtarthatja a lelkünket. Ez azt jelenti, ha a szellemünkkel kommunikálunk, az értelmünket a 
szellemünkre fókuszáljuk, akkor meg tud tartani bennünket, akkor Isten szerinti módon 
tesszük ezt a dolgot. Itt van a lelketek szó görögül pszükhé, az értelem, az érzelem és az 
akarat összessége. A görög kétfelé veszi, van a pneuma, az a szellem, és van a pszükhé, az 
pedig a lélek, és a lélek ebből a három részből áll. Ha ezt nem tudjuk, akkor óriási zavarok 
lehetnek. Látom hívő testvéreimnél, amikor ezt nem tudják, mert nem tanították nekik. Azért 
is beszélek ma erről. Nem baj, ha ezerszer hallasz róla. Sokkal nagyobb baj, ha egyszer sem. 

A pszükhé érzelem, értelem, ami azt jelenti, ha a szellemünkkel kommunikál az értelmünk, 
és összhangba kerül a szellemünkkel, akkor Isten szerinti vezetést vettünk, akkor Isten hangját 
hallottuk. Az újjászületetlen ember szelleme nincs megmentve. Közösségbe kell hozni az 
újjászületett szellemünket és az Igével kell megújítani az elménket! Így képes a szellemünk az 
elménken keresztül, elménkkel együtt irányítani a testet. Amikor nagyon dühösek vagyunk, 
amikor jól odamondanánk valamit valakinek, de hallgatunk a szellemünkre, mert meg van 
újítva az elménk, akkor nem tesszük azt, amit a hústest szeretne. Ez így működik. Nem 
követhetjük az Atya akaratát, ha az elménk meg nem újul. Csak a megújult elme képes 
követni Istent. Az elménket az Igével kell megújítani, és a Szent Szellem lesz a mi tanítónk. 
Valaminek hatnia kell az elménkre. Nagyon sokan szeretnének gyors megoldásokat. Szeret-
nék, hogy megszabaduljanak valamitől, például űzzétek ki belőlem az ördögöt és akkor ezzel 
a dolog el van rendezve! Neked nem kell se Igét mondanod, se imádkoznod, kiűzzük belőled 
az ördögöt és aztán jól van. Ugyanez a problémám a bűn megvallással is, hogy nem újítja meg 
az elméjét, nem akar megváltozni, hanem elmegy és megvallja a bűneit. Ezt tettem én is 
gyerekkoromban, nem azért, mert annyira szerettem, hanem mert köteleztek rá a nagyszüleim. 
Megvallottam a bűneimet és csináltam mindent ugyanúgy, mint addig. Szerettem volna 
máshogy tenni, de nem tudtam. Ugyanez a helyzet, hogy nem megvallani kell, hogy milyen 
bűnös vagyok, hanem egy hívőnek meg kell térnie, meg kell változnia! Ez a változás Isten 
Szellemétől fog eljönni. 

Filippi 1,6. 
6. Mert meg vagyok győződve arról, hogy aki elkezdte bennetek a jó munkát, be is 

végzi a Krisztus Jézusnak napjáig:  
1Péter 1,23. 
23. Mint akik újonnan születtetek nem romlandó magból, de romolhatatlanból, Isten-

nek Igéje által, amely él és megmarad örökké.  
Az Ige által születtünk újjá. Ahogy az előbb is mondtam, ismétlem magam többször, azért, 

hogy ezek megragadjanak. A Szellem Isten szaván keresztül működik. Az Ige és a Szellem 
találkozása hozza a változást. Amikor Isten Igéje az elmédben találkozik a szellemeddel. Ez a 
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találkozás hozza a dünamiszt, az erőt, a robbanást. Van, aminek valamivel kell találkoznia, 
hogy robbanás történjen. Amikor a Szellem és az Ige találkozik, akkor jön a változás a 
testben, akkor tud jönni a gyógyulás. Az elménken keresztül jut be a szellemünkbe az élő Ige, 
a Krisztus, és az elménken keresztül jut a szellemünkből a lelkünkbe és a testünkbe az Ige. 
Úgy is mondhatnám, hogy a kapu az elméd. Ezért fontos az elme megújítása, minden átmegy 
rajta, amit te áteresztesz, és amin gondolkodsz. Ezért mondja Pál, hogy foglyul ejtett minden 
gondolatot, amely a Krisztus értelme ellen emeltetett. Amikor jön a rossz gondolat, akkor 
ejtsd foglyul és dobd ki onnan! Ezt mondja Isten Igéje, és a szellemed azonnal egyetértésben 
lesz az elméddel, és elkezdi építeni az életedet. Isten tud fölépíteni bennünket, de ez nem 
megy, ha Istentől nem halljuk, nem vesszük a vezetést, ha nem ismerjük Isten Igéjét. Amire 
Isten azt mondja, hogy jó, arra én is azt mondom, hogy az jó. Az, hogy meg akarják rontani a 
gyerekeket, nem jó dolog. Mindegy, hogy ki teszi ezt, mindegy, milyen nagyhatalom teszi. 
Voltak már ettől nagyobb hatalmak is, mind elbuktak, de Isten Igéje áll és megmarad örökké. 
Mindegy, mit mondanak. A férfire rá akarják fogni, hogy nő, a nőre, hogy férfi. Ez nem fog 
megváltozni, mert Isten ezt így teremtette, hogy egy férfinak és egy nőnek lehet gyereke. Két 
nőnek nem nagyon lehet, két férfinak sem. Isten nem hajlandó megváltozni, semmilyen új 
irányzat miatt, semmilyen párt miatt, semmilyen ostobaság miatt. Erre az emberek azt mond-
ják, hogy rendben van, a Biblia meg azt mondja, hogy nincs rendben. Szeretjük ezeket az 
embereket, de nekik meg kell térniük, mert Isten ezt mondja. Nem vagyunk mi senki ellen 
sem. Mi vagyunk magunk ellen, ha nem aszerint tesszük a dolgokat, ahogy Isten mondja. Ő 
azt akarja, hogy minden ember sikeres legyen, hogy bölcs legyen, hogy áldott legyen, de ha 
ostoba? Ha ostoba vagy, akkor ostoba vagy, akkor nem tudok mit tenni veled. Meg kell térni 
és meg kell alázni magunkat Isten előtt!  

A változás akkor jön, ha a szellemünk uralmat szerez az intellektusunk fölött. Amikor 
átadjuk magunkat a Szellem vezetésének, akkor elvezet minket minden igazságra. A Szent 
Szellem kommunikál a szellememmel az Igén keresztül. Elvezet minden igazságra, felfedi 
Isten dolgait. Ha Jézus tudott így élni emberként, akkor mi is tudunk így élni. Jézus meg-
mutatta, hogy ez hogyan működik. Azt mondta, hogy az teszem csak, amit az Atyától hallok, 
azokat cselekszem. Mert alávetette magát. Meg kell tanulnunk a Szellem vezetését! 

Példabeszédek 20,27. RÚF 
27. Az ember lelke az Úrtól kapott mécsese, egészen átkutatja a test belsejét. 
A test belsejét. Isten Szelleme tábort jár bennünk. A Róma 8-ban olvassuk, hogy annak a 

Szelleme lakik bennünk, aki a Krisztust föltámasztotta a halálból. Ha Őt föl tudta támasztani a 
halálból, akkor meg tudja eleveníteni a mi halandó testünket is. Isten Szelleme munkálkodik 
bennünk. 

János 6,63. 
63. A Szellem az, aki megelevenít, a test nem használ semmit: a beszédek, amelyeket 

én szólok néktek, Szellem és élet.  
Az isteni élet a dzoé. Az isteni élet a Krisztusban elnyerhető javak összessége, áldás. 

Honnan tud jönni ez? A Szellem és az Ige által. Inspiráció, Isten Szelleme vezet bennünket. 
Az érzéki rész a sátán birodalma. Nagyon vigyázzunk, ne az érzéseink vezessenek bennünket! 
Nem a szellemünket kell tanítani, hanem a lelkünket! Egy hívő az újjászületése után akár 
azonnal hallhatja a Szellem hangját.  

Biztatlak, hogy szánjál rá időt, esetleg hallgasd végig felvételről is! Fontos, hogy meg-
értsük, az Ige ezt tanítja. Ha Istentől vagyunk vezetettek, akkor jó irányba megyünk. Ha 
lassan megyünk is, jó irányba megyünk. Nem úgy, mint a sünike és a csiga. Van egy ilyen 
vicc, hogy de jó, hogy lassan megyünk, de jó, hogy lassan megyünk! – mondja a csiga a 
süninek. Azt mondja, miért jó, hogy lassan megyünk? Mert rossz irányba megyünk, mert 
rossz irányba megyünk! De mi jó irányba megyünk akkor, ha a Szellem vezet bennünket. 
Dicsérjük az Urat! Hálát adunk Istennek! 
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Nagyon fontos az, hogy az ember újjászülessen. Az újjászületés akkor történik meg, 
amikor valaki befogadja az Urat, ilyenkor Isten Szelleme és az ember szelleme eggyé válik, új 
teremtésekké leszünk, Istenhez tartozunk. Ez úgy történik meg, ahogy ezt a Róma 10-ben a 9. 
és 10. versek írják: Mert ha te a száddal vallást teszel az Úr Jézusról és a szívedben hiszed, 
hogy Isten feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz, mert szívvel hiszünk az igazságra és 
szájjal teszünk vallást az üdvösségre. Ahhoz, hogy Istennel közösségbe tudjunk kerülni, két 
dologra van szükség: hogy higgyük, hogy Jézus Isten Fia, meghalt és feltámadt, és hogy erről 
a hitünkről vallást tegyünk. Most ezt fogjuk megtenni. Erre hívlak benneteket. Ha még valaki 
nem fogadta be az Urat, akkor most hívja be Őt az életébe és máris Isten Szelleme lakik 
benne. Akkor Isten Szelleme tudja őt vezetni innentől kezdve, egy új teremtéssé válik.  

Mondjuk együtt: Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. Hiszem, hogy Jézus meghalt az én 
bűneimért a Biblia tanítása szerint. Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból az én megigazu-
lásomért. Kérlek, Jézus, legyél az én Uram! Legyél az én Megváltóm! Legyél az én Gyógyí-
tóm! Most megvallom: Jézus, Te vagy az én Uram! Jézus, Te vagy az én Megváltóm! Jézus, 
Te vagy az én Gyógyítóm! Én meg vagyok váltva, örök életem van Krisztusban, mert újjá-
születtem Krisztusban. Az Ő vére tisztára mosott. Megtisztított minden bűntől. Ez az igazság, 
mert Isten Igéje igazság. Ámen! Dicsérjük az Urat! 

 
 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 

 


